
Onderzoek 

Doorwerking onderzoekskennis 
binnen de politieorganisaties 

Aan een onderzoek naar 'doorwerking' kan de vraag worden 
gesteld hoe er zorg is gedragen voor het benutten van de 
onderzoeksresultaten. Zelf hebben we tijdens het onderzoek 
de vraag gesteld op welke wijze ons onderzoek het best ter 
beschikking kan komen van de politiefunctionaris. En dan 
op een manier dat het voor de politiepraktijk relevant wordt 
gevonden, daadwerkelijk benut wordt en eventueel tot bete
kenisvolle verandering leidt. Het resultaat is vooralsnog een 
'klassieke' rapportage en dit artikel. Maar we streven naar 
meer. De bevindingen uit het onderzoek wijzen er namelijk op 
dat er nog het nodige terrein te winnen is, ook bij onszelf als 
onderzoekers. 

Om meer zicht te krijgen 
op doorwerking van kennis die onderzoek 

binnen de politiepraktijk heeft opgeleverd, 

hebben Bureau Beke en de Hogeschool van 

Amsterdam samen een onderzoek uitgevoerd 

naar kennisproductie en kennisbenutting. ln 

het onderzoek is zowel aandacht uitgegaan 

naar de 'aanbiederskant' (interviews met on

derzoekers die tien onderzoeken uitvoerden 

voor de politie) als naar de 'ontvangerskant' 

(een survey onder 594 functionarissen binnen 

de gebiedsgebonden politie in de basisteams). 

Preselectie op typen onderzoeken en 
functies 
De tien onderzoeken zijn geselecteerd op basis 

van de onderzoeksperiode (tussen 2018 en 

2020), zodat doorwerking daadwerkelijk kon 

plaatsvinden. Daarnaast moesten de onder

zoeken zich richten op GGP-thema's, niet op 

opsporing ('grijs onderzoek '). De in de survey 

responderende functionarissen zijn op te delen 

in noodhulpfunctionarissen (49 procent), wijk

agenten (36 procent), teamchefs (12 procent) 

en 'anderen' (bijvoorbeeld coördinatoren, 3 

Over de auteurs 
Het onderwerp 'doorwerking van onderzoekskennis' is een speerpunt binnen de 

Nationale Politie. Steeds meer wordt onderkend dat het belangrijk is dat weten

schappelijke onderzoeken ook daadwerkelijk doordringen in de politiepraktijk. 

Drs. Jos Kuppens (j.kup-

Het is alleen de vraag in hoeverre en hoe onderzoek en politiepraktijk met elkaar 

verbonden worden. Voor de gebiedsgebonden politie (GGP) is dit concreet onder

zocht, aan de hand van tien onderzoeken. Deze bevinden zich zowel op beleids

matig als op praktisch niveau. In het laatste geval is het de vraag in hoeverre 

de inzichten uit onderzoek daadwerkelijk aansluiten bij de kennisbehoefte in de 

basisteams en of de kennis binnen de GGP doorwerking heeft. 
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Over het algemeen lijkt de meerderheid van 

de respondenten in de survey niet te weten 

of het kennisniveau binnen het basisteam 

is vergroot; een maximaal percentage van 

37 procent geeft aan dat een onderzoek 

het kennisniveau in het basisteam heeft 

vergroot. 

Hetzelfde patroon is te zien wanneer wordt ge

keken of de onderzoeksresultaten aanleiding 

zijn geweest voor verandering in de werkwijze 

binnen het basisteam. Een klein deel, met een 

maximum van 21 procent, geeft aan dat een 

onderzoek een verandering teweeg heeft ge

bracht binnen een basisteam. 

Belangrijkste conclusies 
Het algehele beeld is dat onderzoeken niet 

goed doordringen in de politieorganisatie; 

niet alleen worden wetenschappelijke onder

zoeken slechts beperkt 'ontvangen', maar ook 

(te) weinig verspreid. De onderzoekers geven 

zelf aan dat zij de politieorganisatie te on

doorzichtig vinden om hier een rol in te spelen. 

De respondenten binnen de GGP zijn in het 

algemeen van mening dat onderzoek vooral 

relevant is als onderzoeken aansluiten bij de 

(eigen) praktijk, maar minder relevant als 

ze zich richten op de politieorganisatie. Dit 

terwijl uit het onderzoek blijkt dat sommige 

onderzoeken wel effecten sorteren binnen 

de organisatie, in die zin dat er iets mee 

gedaan is en het soms ook tot concrete ver

anderingen heeft geleid. Toch klinkt ook 
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Onderzoekers zijn geen

verandermanagers 

door dat er voor de GGP meer uit onderzoek 

te halen is. 

Reflectie 
Met het verzamelen van feiten en inzichten 

over doorwerking, hoe belangrijk ook, zijn we 

er nog niet. Een gezamenlijke discussie over 

het onderzoeksrapport met GGP en onderzoe

kers is nog een wens om de verschillende ver

wachtingen en handelingspraktijken te delen 

en tot inzicht te komen op grond van het on

derzoek. Een belangrijke drijfveer daarin voor 

ons is dat de werkwijze van een onderzoeker 

die zijn oplossing doorgeeft aan de praktijk 

niet de enige route kan zijn voor doorwerking. 

Door onderzoek en de toepassing ervan op 

afstand van elkaar te zetten, creëren we twee 

eilanden en daarmee een afstand, die we ver

volgens weer moeten 'overbruggen' waarbij we 

de onderzoeksresultaten moeten 'vertalen'. 

Doorwerking gaat over verandering bewerk

stelligen en er zijn vele wegen die leiden naar 

die veranderingen. Hierbij gaat het niet uit

sluitend om (nieuwe) kennis maar ook om 

ervaringskennis, houding en vaardigheden. 

Daarmee komt de professional meteen in 

beeld, met de bepalende vraag: hoe kan zijn of 

haar handelen in de praktijk het verschil gaan 

maken? Een verandering bewerkstelligen? Als 

we de professional kunnen helpen die vragen 

te beantwoorden en in de praktijk te brengen, 

dan hebben we de doorwerking daar waar deze 

moet zitten. •
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